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رئيس فدراسيون واليبال:

كولاكوويچ تا المپيك 2020 باماست
گفت و گوى اختصاصى قدس با هكر  كلاه سفيد برنامه نود

طاهرى: خواستم  فاجعه اى
 رخ ندهد 
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خط خبر 

دستگيرى عاملان هك كانال تلگرامي 
خط قرمز: فرمانده انتظامي شهرستان سبزوار از دستگيري 
عاملان هك كانــال تلگرامي كه قصد اخــاذي از مدير كانال 
داشتندخبر داد. ســرهنگ  سيد محمد هاشــمي گفت: در 
پي شــكايت مدير يكي از كانال هاي تلگرامي شهرستان كه 
تعداد زيادي عضــو دارد مبني بر اين كه مدتي اســت فرد يا 
افرادي ناشــناس اين كانال تلگرامي را از دسترس او خارج و 
قصد اخاذي 50 ميليون ريالي دارند، كارشناســان پليس فتا 
تحقيقات خود را آغاز كردند.وي افــزود: ماموران پليس فتا 
با تحقيقات علمي و در اقدامي فني و پيچيده توانســتند به 
مشــخصات هكر كانال مذكور كه جواني 18 ساله بود دست 
يابند.سرهنگ «ســيد محمد هاشــمي» خاطر نشان كرد: 
با هماهنگي قضايي هكر شناســايي شــده در مخفيگاهش 
دستگيرومتهم در مواجهه با ادله ديجيتالي جرم، به بزه انتسابي 
اعتراف كرد و اظهار داشــت هك كانال مذكور را باهمكاري 

دونفر ديگر از دوستانش انجام داده است.

پسرهشت ساله حساب پدرش را 
خالى كرد 

خط قرمز: پسر بچه اى 
هشت ســاله كه براى 
بازى هــاى اينترنتى 
بــه حســاب بانكــى 
پدرش دســتبرد زده 
بود، دســتش رو شد. 
ســرهنگ «حســين 
بيات مختاري» فرمانده 

انتظامى شهرستان نيشابور گفت: با اعلام شكايت مردى جوان 
مبني بر برداشــت هاي غير مجاز از حساب بانكي او به شيوه 
خريد اينترنتى پيگيري موضوع در دستور كار كارشناسان اداره 
مبارزه با جرائم پليس فتا قرار گرفت. وى افزود: پس از كسب 
اطلاعات لازم و تحليل تخصصي ادله ديجيتال موجود توسط 
كارشناسان پليس فتا مشخص شد طي هفت فقره تراكنش 
با مبلغ حدود 3 ميليون ريال خريد اينترنتى غيرمجاز صورت 
گرفته است.سرهنگ مختارى عنوان كرد: كارشناسان پليس 
فتا با به كارگيري روش هاي فني و پليسي متهم پرونده را كه 
پسر بچه هشت ساله و فرزند شــاكي است شناسايى كردند.
در بررسى اظهارات اين پســربچه مشخص شد بدليل علاقه 
به بازي هــاي اينترنتي مهيج و نصب آن ها بــر روي تبلت، از 
اعتماد پدر سوء استفاده و پس از برداشت رمز دوم و اطلاعات 
عابر بانك طي هفت مرحله اقدام به خريد اينترنتي بسته هاي 

مورد نياز كرده است.

ساز دستگيرى فروشنده بليت هاى 
تقلبى كنسرت كوك شد

خط قرمز: جانشين پليس فتا پايتخت از دستگيرى فروشنده 
بليت هاى تقلبى كنسرت در سايت ديوار خبر داد. سرهنگ داود 
معظمى گودرزى در تشريح خبر فوق گفت: هفته گذشته دو خانم 
جوان به پليس فتا مراجعه كردند و بيان داشتند از سايت ديوار 
بليت كنسرت يكى از خوانندگان را تهيه كردند و پس از واريز وجه 
به حساب فروشنده بليت را دريافت كردند. وى ادامه داد: آن ها 
گفتند به هنگام ورود به سالن متوجه شديم بليت ها جعلى است 
و نتوانستيم در كنسرت شركت كنيم. جانشين پليس فتا پايتخت 
افزود: پس از دســتور قضايى با بررسى    هاى پليسى مشخصات 
و مخفيگاه فروشنده مشخص و نسبت به دستگيرى وى اقدام 

گرديد و از مخفيگاه وى اسناد و مدارك جعلى كشف شد.

شليك خونين پليس به سامورايى هاى تربتى 
خط قرمز: با سرعت عمل پليس شهرستان تربت جام 2 شرور شمشير به دست 
با شليك گلوله پليس زمين گير شدند. سرهنگ هوشنگ كيانى، رئيس پليس 
شهرستان تربت جام گفت: در راستاى طرح ارتقاء امنيت اجتماعى و برخورد 
با عاملان اخلال در نظم و امنيت عمومى بــا دريافت گزارش مردمى مبنى بر 
تخريب يك مغازه در يكى از مناطق شــهر تربت جام توسط سه جوان شرور 
بلافاصله تيمى  از كلانترى 11 خليج فــارس و يگان امداد اين فرماندهى طى 
عملياتى ضربتى وارد عمل شد.وى افزود: مأموران اين فرماندهى با حضور در 
محل 2 جوان 18 و 23 ساله كه داراى سابقه شرارت مى باشند را در حالى كه به 
سوى آنان حمله ور شده را با شليك گلوله هوايى زمين گير و يك قبضه شمشير 

و چاقو از آن ها كشف كردند. 

خفاش شب هاى رشت دستگير شد 
ركنا: خفاش رشت پس از پيگيرى هاى 
پليسى در گيلان دستگير شد. بر اساس 
گزارشات محلى از حدود يك سال پيش 
يك مرد موتور ســوار با ظاهرى پوشيده 
به كلاه كاســكت و با در دســت داشتن 
سلاح ســرد (كارد) در ســاعات خاصى 
به مغازه هايى در شــهر رشــت همچون 
آرايشگاه هاى زنانه، فروش پوشاك و... كه 

توسط بانوان اداره مى شدند مراجعه كرده و ضمن آزار و اذيت زنان به سرقت پول 
و جواهرات اقدام مى كرده است. در همين ارتباط پرونده اى در كلانترى گلسار 
و سپس در آگاهى رشت تشــكيل، ولى كماكان جرايم اين فرد ادامه يافت. در 
نهايت نارضايتى مردم به فضاى مجازى كشيده شد و اين فرد مرموز به خفاش 
رشت معروف شد كه ظاهرا از حدود يك هفته پيش واحد واكنش سريع پليس 
امنيت گيلان واقع در ميدان شهردارى رشت وارد عمل شده و خوشبختانه سه 
روز پيش با همكارى پليس امنيت انزلى اين مجرم خطرناك با روش هاى كاملا 
علمى دستگير و به رشت و تحويل پليس آگاهى استان شد. خفاش رشت ضمن 

اعتراف به جنايات خود درحال حاضر مراحل بازپرسى را طى مى كند.

استفاده از سم به جاى نمك درغذاى دانشجويان 
فارس: سرپرست اورژانس كشور گفت: تعدادى از دانشجويان خوابگاه دانشكده 
فنى و كشاورزى سنندج به دليل استفاده از سم مورچه به جاى نمك مسموم شدند.
پيرحسين كوليوند، سرپرست اورژانس كشــور در ارتباط با جزئيات مسموميت 
تعدادى از دانشجويان در سنندج اظهار داشت: اين حادثه در خوابگاه دانشكده فنى 
كشاورزى در سنندج رخ داده و استفاده از سم مورچه به جاى نمك دليل اين حادثه 
بوده است.وى با بيان اينكه مسمومين ساعت 2:40 بامداد ديروز توسط نيروهاى 
اورژانس به بيمارستان منتقل شدند، خاطرنشان كرد: اقدامات لازم جهت كمك به 

حادثه ديدگان صورت گرفته و اين افراد وضعيتشان روبه بهبودى است.

مرد  افيونى دزد گوشواره هاى دختربچه بود
خط قرمز: پليس شهرستان بردسكن سارق گوشواره هاي دختربچه خردسال 
را كمتر از 24 ســاعت شناسايي و دستگير كرد. ســرهنگ «عباس نظافتى» 
فرمانده انتظامي شهرستان بردسكن گفت: ظهر روز جمعه در پي گزارش سرقت 
طلاهاي دختربچه اي خردسال در شهر «انابد» بلافاصله تيمى از پليس آگاهى 
براي بررسي موضوع وارد عمل شد.وي افزود: در بررسي هاي به عمل آمده در 
محل سرقت مشخص شد مردى جوان دختربچه اي هفت ساله به نام مريم را 
به بهانه تنقلات به محل خلوت كشانده و گوشواره هاي او را سرقت و به سرعت 
از محل متواري شده است.وي تصريح كرد: ماموران اين فرماندهى پس از يك 
سرى تحقيقات محلي با استفاده از شــگردهاى پليسى متهم را كه جوانى 35 
ساله است شناسايى و با هماهنگى قضائى كمتر از 24 ساعت دستگير كردند. 
سرهنگ نظافتى تصريح كرد: متهم كه اعتياد شــديد به مواد افيونى دارد در 
بازجويي هاي به عمل آمده به سرقت گوشواره هاي طلاي دختربچه اعتراف كرد.

خط مجازى

پسر بچه اى 
هشت ســاله كه براى 
بازى هــاى اينترنتى 
بــه حســاب بانكــى 
پدرش دســتبرد زده 
بود، دســتش رو شد. 
ســرهنگ «حســين 

خفاش رشت پس از پيگيرى هاى 
پليسى در گيلان دستگير شد. بر اساس 
گزارشات محلى از حدود يك سال پيش 
يك مرد موتور ســوار با ظاهرى پوشيده 
به كلاه كاســكت و با در دســت داشتن 
سلاح ســرد (كارد) در ســاعات خاصى 
به مغازه هايى در شــهر رشــت همچون 

خط قرمز- ليلا طاهرى: دو ماه از آغاز ســرقت 
خودپردازهــا در تهران گذشــت تا ســرانجام روز 
گذشته و در آخرين جمعه فروردين ماه كارآگاهان 
اداره پليس آگاهى موفق به دســتگيرى ســارقان 
خودپرداز ها شــدند.ماجرا از اين جا شروع شد كه 
سارقان با اســتفاده از دو خودرو موفق به سرقت 4 
دستگاه عابر بانك شده اند. سارقانى قوى هيكل كه 
6 تا 8 نفره هر بار به سرقت مى روند. اولين بار هفته 
اول اســفند 96 فردى در تماس با پليس از سرقت 
دســتگاه خودپرداز بانك در كنار مركز خريد ونك 
خبر داد. با حضور پليس در محل ســرقت مشخص 
شد سارقان نيمه شــب با ورود به شعبه 24 ساعته 
خودپرداز يكى از بانك ها در كنار مركز خريد ونك 
يك دستگاه خودپرداز با بيش از 24 ميليون تومان 
پول را به ســرقت بردند. بررسى دوربين هاى محل 
نشان مى داد 6 مرد قوى هيكل، با دو دستگاه خودرو 
نيســان وانت و ماكســيما مقابل محل سرقت قرار 
گرفته و با كندن دستگاه از ديوار، دستگاه خودپرداز 
حاوى 24 ميليون تومان پول را به سرقت برده و از 

محل متوارى شدند. 
* دومين سرقت 

تيم هاى ويژه پليس آگاهى تهران با دستور رئيس 
پليس تحقيقات خود را براى كشف راز سرقت عابر 
بانك آغاز كرده بودند كه اين بار خبر رسيد دومين 
عابر بانك در حوالــى ونك از يــك مركز آموزش 
موسيقى سرقت شده اســت. 22 اسفند مسئولان 
آموزشگاه موســيقى پارس در خيابان ملاصدرا از 
ســرقت دســتگاه عابر بانك داخل آموزشگاه خبر 
دادند. با حضور ماموران در محل مشخص شد اين بار 
هم چهار سارق قوى هيكل و باز هم با خودرو وانت 
دست به سرقت زده و پس از كندن دستگاه از محل 
قرارگيرى آن را داخل وانت انداخته و فرار كرده اند. 
به گفته مسئولان آموزشــگاه و بانك، 67 ميليون 
تومان پول نقد در عابر بانك وجود داشت. موضوعى 
كه در اين سرقت غير عادى بود قطع شدن سيستم 
شــب قبل از ســرقت بود. موضوعى كه باعث شد 
ماموران فرضيه داخلى بودن سرقت را تقويت كنند. 

* سرقت دو خودپرداز باهم
23 فروردين ســارقان بار ديگر با يك دستگاه وانت 
نيسان و ماكسيما به ميدان مادر در ميرداماد رفته 
و وارد بانك 24 ساعته كارآفرين شدند. پنج سارق 
قوى هيكل با كندن دو دســتگاه خودپرداز آن ها را 
بار نيسان كرده و متوارى شدند. به گفته پليس در 
اين سرقت 24 ميليون تومان پول نقد سرقت شده 
بود. با بالا گرفتن حساســيت ها درباره اين پرونده 
تلاش كارآگاهان ابعاد تازه ترى بــه خود گرفت و 
سرانجام در آخرين جمعه فروردين ماه سارقان در 
مخفيگاهشــان شناســايى و در يك عمليات ويژه 

پليسى به دام افتادند.
* جزييات سرقت 5 دستگاه خودپرداز

سرهنگ حميدرضا ياراحمدى در تشريح دستگيرى 
باند چهار نفره ســرقت خــودرو و دســتگاه هاى 
خودپرداز گفت: با توجه به اهميت موضوع، شناسايى 
ســارقان به صورت ويژه در دستور كار قرار گرفته و 
همكاران ما در اداره هفدهــم پس از انجام كارهاى 

اطلاعاتى بانــد 4 نفره اى را شناســايى كردند و در 
مدت 24 ســاعت با تلاش همــكاران همه اعضاى 
اين باند دستگير شدند.سرپرســت پليس آگاهى 
تهران گفت: اين چهار نفر در همان تحقيقات اوليه 
به سرقت پنج دســتگاه خودپرداز در تهران اعتراف 
كردند البته مواردى را هم در كرج داشتيم كه هنوز 
در دست بررسى است.ســرهنگ ياراحمدى اضافه 
كرد: در زمان دستگيرى ماسك، دستكش، بخشى 
از وجوه سرقتى و سه دســتگاه خودروى مسروقه 
كشف و ضبط شد.وى با اشاره به شگرد اين سارقان 
گفت: اين سارقان اول محل را شناسايى مى كردند 
و با دو خودرو مدل بالا و خودروى حمل بار به محل 
مى آمدند، دستگاه را ســرقت مى كردند و با خود به 
جاى خلوتى مى بردند.سرهنگ ياراحمدى گفت: اين 
چهار نفر همه در زمينه سرقت داراى سابقه هستند 
و براى مرخصى به بيرون از زندان آمده بودند. وى با 

اشاره به بهاى هر دستگاه خودپرداز نيز گفت: قيمت 
هر دستگاه خودپرداز 150 ميليون تومان است اما 
آن ها تا سقف 60 ميليون بيمه مى شوند.وى در آخر 
گفت: نخستين ســرقت مربوط به اسفند پارسال و 
آخرين آن 26 فروردين بود. اين سارقان چهار روز 
پس از آخرين سرقت با كار اطلاعاتى خوب همكاران 
ما دستگير شدند. ضمن اينكه تاكنون سه دستگاه 

خودپرداز از پنج دستگاه كشف شده است.
* گفت وگو با متهمان

سر دسته سى ساله باند درباره جزييات سرقت هاى 
سريالى و جزييات و انگيزه سرقت ها را تشريح كرد.
فرشيد سى ساله است كه شب گذشته در محدوده 
نسيم شهر دستگير شده است او قانون را مى داند و 
ادعا مى كند از ندارى دســت به سرقت زده است او 
سر دســته بودن را قبول ندارد اما جواب سوال هاى 

خبرنگار خط قرمز را مى دهد.
*چراسرقت مى كرديد؟ 

از ندارى و بيمارى 
*چرا خب 

چرا ندارد من هم جوان هستم و دوست داشتم پول 
زياد داشته باشم و خوب زندگى كنم. 

*ايده سرقت چطور به ذهنت رسيد ؟

من سابقه دار هستم مى دانستم كه جريان سرقت 
چگونه است با سه تا از دوستانم جمع شديم دور هم 

و سرقت ها را كليد زديم. 
*كجا به فكر سرقت افتاديد؟

يك روز معمولى اما يادم هست كه هوا سرد بود عابر 
بانك ها را زير نظر داشــتيم مى دانستيم كه ايمنى 

كمترى دارند براى همين هم دست به كار شديم. 
*چه چيزهايى براى سرقت خريديد ؟

در اولين گام ماشين سرقت كرديم چون مى دانستيم 
كه رد ماشين ها را خيلى زودتر از هر چيزى مى زنند 
سه نفر ديگر چون ســابقه كمترى داشتند خيلى 
ديرتر شناسايى مى شدند من معضل بودم كه خب 
همان اول كار با هم قرار گذاشتيم همه به يك اندازه 

در سرقت ها دخيل هستيم و كسى بى گناه نيست. 
*داســتان گرفتن ايده سرقت ها از اينترنت 

چى بود؟

درســت نيســت اين ها را روزنامه ها مى گويند كه 
فروششان بالابرود يا ســايت ها كليك خورشان بالا 

برود اصلا صحت ندارد.
*اولين بار كجا سرقت كرديد؟

ميدان ونك خيلى هم استرس داشتيم هيچ چيزى 
هم دستگيرمان نشد با اينكه همه جوانب را در نظر 
گرفته بوديم اما خب خيلى استرس داشتيم ديگه 
با سه تا ماشين رفتيم ســه تا وانت كه سرقتى بودو 
يك پرشــيا هم بود كه آن براى خودمان بود و قرار 
بود اصلا آفتابى نشود اما بررسى ها نشان مى داد كه 
رد آن را زده بودند كه با اســتفاده از همان هم ما را 

شناسايى كردند.
*گفتى سابقه دارى؟ 

من چهار تا سابقه كيفرى دارم از مواد مخدر تاسرقت 
همين رد مال كردن هم باعث شد كه به خاك سياه 
بنشينم و هميشه از نظر مالى در تنگنا باشم و به فكر 

دزدى بيفتم 
*بعد از سرقت چه ابزارى خريديد ؟

اولين بار كه راحت ســرقت كرديم تــا دو روز همه 
اخبار را رصد مى كرديم دســتگاه هوا برش داشتيم 
و قيچى هاى فنى براى بريدن كركره مغازه ها وقتى 
فهميديم كه پليس هم نتوانسته ردمان را بزند بقيه 

سرقت ها را با خيال راحت انجام داديم.
*چند تا عابر بانك سرقت كرديد؟

در جمع چهار تا همه را مى برديم نســيم شهر و سر 
فرصت با ابزار هاى ويژه برششان مى داديم و پول ها 

را بر مى داشتيم .
*چقدر سرقت كرديد؟ 

در جمع 150 ميليون تومان سرقت كرديم كه نفرى 
15 ميليون تومان بيشتر به ما نرسيد هنوز همه چيز 

را تقسيم نكرده بوديم كه دستگير شديم. 
*متاهلى ؟

نه بابا نامزد داشتم قبلا ولى اولين بار كه دستگير و 
زندانى شدم ول كردو  رفت. 

جريان سرقت بى  ام و و ماكسيما چى بود؟ 
آنها را از نمايشگاه دزديدم تر و تميز هستند اما زياد 
قيمتى نيستند خدا را شكر كه زودتر دستگير شديم 
وگرنه مى توانستيم بيشتر سرقت كنيم و بدبخت تر 

مى شديم .
* عابر بانك دزدى را چرا انتخاب كرديد ؟

همين جورى به خدا بچه ها همه متخصص سرقت و 
فنى هستند اگر بستر كار داشتيم مى توانستيم كار 
درست و حسابى داشته باشيم اما الان مجرم هستيم.

* نمى ترسيدى دستگير بشوى ؟
حواســمان بود سرقت مســلحانه انجام ندهيم كه 
برايمان زياد زندان ببرند هيچ ســلاح گرم و سردى 
نداشتيم با پشتوانه تخصص خودمان سرقت رفتيم 
هر روز همه روزنامه ها و اخبار را مطالعه مى كرديم 
اما بازهم از پليس رو دست خورديم هر 4نفرمان با 

هم در يك ساعت دستگير شديم و اين شد ماجرا.
*پول نزول كرده بودم.

يكى ديگر از اعضاى اين باندهم به سوالات خبرنگار 
ما پاسخ مى دهد.
*سابقه دارى؟

از سال 91 تا 96 به خاطر سرقت از يك مغازه زندان 
بودم. پس از آزادى تلاش كردم راهى را انتخاب كنم 

تا وضع مالى ام بهتر شود.
*براى همين سراغ ســرقت رفتى؟ همسر 

دارى؟ خبر دارد؟
هم همسر و هم فرزند دارم. همسرم از سرقت ها خبر 
ندارد، او فكر مى كند دو شيفت در روز آرماتوربندى 
مى كنم و هزينه هاى زندگى از اين طريق به دست 
مى آيد.با اين حــال آرماتوربنــدى درآمد خاصى 
نداشــت و من براى رد مالى كه نــزول كرده بودم، 

مجبور به سرقت شدم.
*چطورى؟

ما يــك تيم چهــار نفــره بوديم كــه خودروهاى 
گرانقيمت را ســرقت مى كرديــم و از خودروهايى 
مانند «پرِادو» و «بى امِ و» براى ســرقت هاى ديگر 

استفاده مى كرديم.
*ازخودپردازها بگو؟

 ما در نقاط مختلف تهران از جملــه ميرداماد اين 
دستگاه ها را با شگرد خاص به صورت كامل سرقت 
مى كرديم، تيم چهار نفره ما مجهز به انَبُر بزرگ بود 
كه با بريدن پايه ها و حاشيه  بدنه، دستگاه را سرقت 
و هر چــه در آن بود بين خودمان به طور مســاوى 

تقسيم مى كرديم.

 گفت و گو با عاملان  دستگير شده سرقت عابر بانك هاى تهران  

 سارقان آش  با جاش!  

پرسپوليس براى استقلال مى جنگد

 بايد بدون منت تمديد كنندنبرد پشت درهاى آسيا 

عليرضا بيرانوند :از پرسپوليس
 به دروازه ليورپول مى رسم

11 باماست

با حمايت تربيت بدنى آستان قدس رضوى  انجام مى شود

دربى رايگان در استاديوم امام رضا  (ع)



پرسپوليس براى استقلال مى جنگد

نبرد پشت درهاى آسيا 
 فوتبال  ورزش   هفته بيست و نهم ليگ 
برتر عصر امروز در اوج حساسيت در قعر و حوالى 
صدر برگزار مى شود. در اصفهان چشم همه به 
شكســت قهرمان ليگ برتر است تا ذوب آهن 
بتواند سهميه سال بعد در آسيا در كسب كند. 
امروز آخرين فرصت براى ژنرالِ ذوبى هاست كه 
طلسم 7 ساله نبردن پرسپوليس را بشكند و در 
حالى كه سپاهان در مرز سقوط است ذوب آهن 

را براى دومين ســال پياپى روانه آســيا كند. 
قلعه نويى در 10 تقابل اخير با پرسپوليس هيچ 
بردى نداشته، فقط 2 گل زده و 18 امتياز تقديم 
پرسپوليس كرده اســت. آخرين برد قلعه نويى 
مقابل پرسپوليس به 2186 روز قبل برمى گردد. 
بعيد اســت برانكو كه تيمش را آماده نبردهاى 
بعدى آسيا مى كند در نصف جهان هيجان زده 
شود و تركيب اصلى اش را بازى دهد. با اين حال 
استقلالى ها براى پيروزى پرسپوليس در اين 

بازى دعا خواهند كرد.

*نبرد آسيايى
رقيب امروز استقلال پيكان است. پيكان و مجيد 
جلالى عادت دارند پس از يك دوره طلايى افت 
مى كنند. اين تيم پس از پنــج برد متوالى در دو 
بازى اخير يك امتيــاز گرفته، با اين حال پيكان 
هنوز هم براى كسب سهميه آسيا شانس دارد. 
پيكان اگر امروز در ورزشگاه آزادى، ميزبان خود 
استقلال را ببرد با استقلال هم امتياز مى شود و 

اميد پيدا مى كند تا در هفته آخر حداقل چهارم 
شــود.  اســتقلال پس از اين بازى خانگى براى 
مدتى از تهران خارج مى شــود. ابتدا به اصفهان 
سفر مى كند براى بازى با سپاهان در هفته آخر. 
سپس به خرمشهر مى رود براى برگزارى فينال 
جام حذفى. بازى بعدى استقلال در اصفهان مقابل 
ذوب آهن در ليگ قهرمانان آسياست. وينفرد شفر 
مى خواهد با يك برد تهران را ترك كند. شفر چند 
مصدوم دارد. به غير از قائدى، پادوانى و محسن 
كريمى كه مصدومان ثابت اند، مجيد حسينى و 

فرشيد باقرى به اين بازى نمى رسند. 
*فانوس را زمين بگذار

اما حســاس ترين بازى در قعر جدول را دو 
تيم ســپاهان و استقلال خوزســتان برگزار 
مى كنند. شكســت براى هر كدام از دو تيم 
به معنى فانوس به دستى تا ثانيه آخر است. 
در اين بين سپاهانى ها اميدوارتر از آبى هاى 
اهواز هستند.پيروزى زنبورهاى نصف جهان 

يعنى فرار قطعى از ســقوط . مردان ويسى اما 
هنوز مى توانند به نتايج نفت تهران براى ماندن 
دلخوش باشند. در مشــهد بى خاصيت ترين 
دربى تاريخ اين شهر برگزار  مى شود و دو تيمى 
كه ديگر در ليگ برتر سال بعد وجود خارجى 
ندارند در استاديوم امام رضا(ع) ديدارى رايگان 
را برگزار مى كنند! پديده واگذار مى شــود و 
ماندنش در مشهد هنوز قطعيت ندارد و مشكى 
پوشان به ليگ يك سقوط كرده اند. در واقع اين 
نبرد براى خداحافظى تيوســى هاى مشكى با 

ليگ برتر برگزار مى شود و براى اندك هواداران 
پديده جنبه خاك سپارى روياهاى شان را دارد.

يكشنبه 2 ارديبهشت 1397
پديده  -  سياه جامگان  18:00

ذوب آهن  -  پرسپوليس  18:00
استقلال خوزستان  -  سپاهان  18:00

سپيدرود رشت  -  فولاد  18:00
تراكتورسازى  -  صنعت نفت آبادان  18:00

سايپا  -  گسترش فولاد  18:00
استقلال  -  پيكان  18:00

پارس جنوبى جم  -  نفت تهران  18:00

گفت و گوى اختصاصى قدس با هكر  كلاه سفيد 
برنامه نود

طاهرى: خواستم فاجعه اى رخ ندهد 
معين اصغرى: سال هاســت برنامه نود از مرحله ثبت ميليونى 
پيامك در يك برنامه زنده تلويزيونى گذشــته و امروز ديگر اين 
عدد خيره كننده نيســت. اما ماجرا زمانى براى شما جذاب مى 
شود كه بدانيد ســال ها اين سيســتم پيامكى در معرض هجوم 
قرار داشــته و نه تنها ما بلكه حتى خود اســتاد و همكارانش هم 

اطلاعى نداشته اند.
محمد طاهرى، جوان برنامه نويس مشهدى نزديك به سه ماه است 
كه اين مســئله را فهميده اما هرچه با عادل تماس گرفته موفق به 
صحبت با او نشده اســت. او كه دنبال سودجويى و منفعت شخصى 
نيست مجبور شد يك بار اين سيســتم را روى آنتن هك كند كه با 

واكنش خود عادل رو به رو شد. مشروح گفتگوى ما را با اين برنامه 
نويس مشهدى مى خوانيد:
 * چرا رفتى سراغ نود؟

حقيقتش از روى كنجكاوى مى خواستم بدانم سطح امنيت برنامه 
چطور هست، خلاصه چندين تست روى برنامه انجام دادم و متوجه 
باگ امنيتى در سيســتم پيش بينى ها شدم و اين امكان فراهم بود 
كه اطلاعات تمامى افراد را مشاهده كنم. حتى مى توانستم نتايج، 
نظرســنجى ها و اطلاعات افراد را تغيير بدهم. از همان ابتدا سعى 
كردم كه با برنامه ارتباط بگيرم و موضوع را اطلاع بدهم اما اين امكان 
فراهم نشــد، بعد از آن ســعى كردم با تغيير نتايج حساب شخصى 
عادل فردوسى پور، به نحوى اين اشــكال سيستم را به اطلاع آقاى 

فردوسى پور برسانم.
*پس يعنى خواســتى عادل را به نوعى گوشمالى بدهى؟ 

درست است؟

نه واقعا اينطورى نيست. من فقط خواســتم تا فاجعه اى رخ نداده 
دســت اندركاران نود را مطلع كنم . در يك هفته چند نتيجه آقاى 
فردوسى پور را تغيير دادم و نام خودم را به جاى نفر دوم گذاشتم تا 
شايد از اين طريق آن ها را متوجه مشكل كنم كه البته باز هم پيام من 

را در اين مورد دريافت نكردند. 
*پس يعنى ممكن است در تمام اين سال ها نتايج مسابقات 

جا به جا شده باشد؟
نه بعيد مى دانم. سيستم امنيتى ارسال پيامك از طريق گوشى همراه 
برنامه شان بسيار قوى و نفوذناپذير است. من تنها توانستم نظراتى كه 

از طريق اپ ارسال مى شده را دستكارى كنم. 
*حاضرى تا رفع كامل اين مشكل با تيم عادل همكارى كنى؟

بله. از ابتدا هم سعى من فقط و فقط كمك به تيم فنى برنامه نود 
براى رفع اين مشــكل بوده قبل از اينكه براى برنامه دردسر ساز 

شود. 

رادوشويچ: ماندم چون هنوز جام مى خواهم
تسنيم: رادوشــويچ ،دروازه بان كروات پرســپوليس در مورد تمديد 
قراردادش با سرخپوشــان گفت: خيلى وقت بود كه تصميم گرفته بودم 
در پرسپوليس بمانم و اين موضوع را هم به اطلاع باشگاه رساندم اما كمى 
زمان برد تا قرارداد نهايى امضا شود. با وجود داشتن پيشنهادهاى ديگر 
اما همچنان منتظر پرســپوليس ماندم چون علاقمند به ماندن در ايران 
بودم. با پرسپوليس به دنبال كسب جام هاى بيشترى هستم و مطمئنم به 

اهداف مان خواهيم رسيد.

كمالوند: صحبتى براى تراكتورسازى با 
من نشده است

و رزش:  فراز كمالوند، سرمربى صنعت نفت آبادان، در نشست خبرى پيش 
از ديدار تيمش برابر تراكتورســازى تبريز اظهار كرد: در زمان هاى اخير 
هيچ گونه صحبتى براى تراكتورسازى با من نشده است. در ابتداى فصل 
و پيش از آقاى گل محمدى با من صحبت شد، اما صلاح اين گونه شد كه 
دوستان ديگر هدايت تراكتورسازى را بر عهده بگيرند. همچنين مذاكرات 
اول فصل من با آجرلو به دلايلى ناتمام ماند، اما اگر مسئله قهر هواداران را با 

ورزشگاه را بر طرف كنند، اين تيم در فصل بعد موفق خواهد شد.

ويسى: كميته داوران مواظب بازى ها باشد
ورزش: سرمربى استقلال خوزستان در نشست خبرى پيش از بازى تيمش 
با ســپاهان اصفهان بيان كرد: نمى دانيم اوضاع و احوال چگونه مى شود. 
نمى خواهيم به گذشته برگرديم. تمركزمان روى بازى با سپاهان است تا 
تيم را نگه داريم. مصدوم تا دلتان بخواهد داريم. تمام بازيكنان مان از گلر تا 
بازيكن مصدوم شدند. براى اين بازى پنج مصدوم داريم. از كميته داوران 
هم مى خواهم مواظب بازى ها باشند. بايد خيلى مراقب باشند تا حقى از 

تيمى ضايع نشود. به خصوص در ليگ يك اين حساسيت بيش تر است.

اعلام آمادگى سپاه براى واگذارى تراكتور
ورزش:  سردار عابدين خرم در يك نشســت خبرى گفت: بايد همواره 
منصفانه قضــاوت كنيم، تراكتور تيــم مردمى و مــورد علاقه ى مردم 
آذربايجان است. اين تيم يك كارنامه اى دارد كه با نگاهى به عملكرد اين 
تيم طى شكل گيرى آن، درميابيم كه تراكتور از سال 89 كه به سپاه واگذار 
شده همواره در حال فراز بوده است، در حالى كه تيم هاى فوتبال هم فراز 
دارند و هم فرود.  فرمانده سپاه عاشورا گفت: تراكتور در فصل اخير از لحاظ 
مديريتى دچار مشكل شد؛ اما حقيقت مطلب اين است كه با تدبيرى كه از 
فرماندهى كل سپاه دريافت كردم، به دنبال واگذارى اين تيم هستم و بعد 
از اتمام فصل، اين پروسه طى خواهد شد تا تيم به مجموعه هاى متقاضى 

خصوصى و قابل اطمينان واگذار شود.

 برانكو خواهان تمديد قرارداد باقرى 
فارس: با حضور برانكو ايوانكوويچ در كادرفنى تيم پرســپوليس، كريم 
باقرى هم به اين كادر اضافه شــد و در مدت حدود ســه سال اثرگذارى 
مناسبى هم از نظر فنى و انضباطى در تيم پرسپوليس داشته است.حضور 
موثر باقرى باعث شــده تا برانكو خواهان ادامه حضور او در كادرفنى تيم 
پرسپوليس شود.  اين در حالى است كه سرمربى پرسپوليس خواستار باقى 
ماندن ساير دستيارانش در اين تيم شده و حميدرضا گرشاسبى سرپرست 
باشگاه هم در تدارك تمديد قرارداد ساير دســتياران برانكوست.با اين 
شرايط به نظر مى رسد فرد جديدى به كادرفنى پرسپوليس اضافه نخواهد 

شد و برانكو با همين دستيارانش هدايت سرخ ها را ادامه خواهد داد.

جلالى: از پاشنه آشيل استقلال 
استفاده مى كنيم

ورزش:  سرمربى پيكان گفت: استقلال از تيم هاى خوب غرب آسياست و 
بهترين فرصت است كه بازيكنانم شايستگى شان را نشان دهند.

مجيد جلالى ديروز در نشست خبرى پيش از ديدار تيمش مقابل استقلال 
گفت: وقتى قرار است با تيمى بزرگ بازى كنيد كه در بهترين شرايطش 
است، هيجان خوبى به بازيكنان و ما وارد مى شود. با تيمى بازى داريم كه 
در يكى دو ماه اخير نشان داده از تيم هاى خوب غرب آسياست. اين بهترين 
فرصتى است كه بازيكنان ما مى توانند شايستگى خود را نشان دهند. هر 
تيمى در بهترين حالت هم پاشنه آشيل هايى دارد كه ما مى توانيم از آن ها 

استفاده كنيم. اميدوارم با يك بازى خوب نتيجه خوبى بگيريم.

شفر: در اروپا بيش تر از استقلال 
مى گويند نه پرسپوليس

ورزش: وينفرد شفر ،ســرمربى اســتقلال ضمن تبريك قهرمانى 
پرسپوليس مدعى شد: در رسانه هاى اروپا خيلى خبرى از قهرمانى 
اين تيم نيست و رسانه هاى خارجى بيش تر درباره موفقيت استقلال 
مى نويسند.  ما مى توانيم با كار سخت ستاره سوم را به دست بياوريم. 
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ورزشـــى

ورزش: عليرضا بيرانوند اكنــون در فاصله كوتاه 
باقى مانده به جــام جهانى خــود را نزديك تر از 
هميشــه به روياهايش مى بيند. او درباره روياى 
حضــور در فوتبــال اروپا و كــرى بــا رونالدو و 

ستاره هاى اسپانيا ...حرف هاى زير را بيان كرد.

*رفتن به استقلال
من خيانت نمى كنم! من الآن دو ســال است در 
پرسپوليس هســتم و به هرچه كه مى خواستم 
رســيدم و دليلى ندارد به اين هواداران كه به من 
همه چيز داده اند خيانت كنم. مگر به تيم رقيب 
بروم چه چيز اضافه اى مى خواهند به من بدهند؟ 
سرنوشــت بازيكنانى كه به تيم رقيب رفته اند را 
ديده ايم و من هرگز از اين هواداران جدا نمى شوم 

حتى اگر روزى مرا نخواهند.
*تمديد قطعى قرارداد

من اهل زير و رو كشيدن نيستم. مى توانستم در 
اين مدت خيلى كارها كنم كه بيشتر از قراردادم 
دســتم را بگيرد اما وقتى قرارداد دوساله بستم 
خودم پيشنهاد دادم كه قراردادم باز تمديد شود 
و آن را 5 ساله نوشــتم. الان هم دو سال گذشته 

و 3 فصل ديگــر قراردادم باقى مانــده و خودم از 
همين تريبون به باشــگاه اعلام آمادگى مى كنم 
كه قراردادم باز تمديد شــود. اصلا هر  ســال كه 
مى گذرد جورى قرارداد ببندند كه 5 سال ديگر 

باقيمانده باشد. 
*كجا بهتر از پرسپوليس؟

 بازيكن بايد از خدايش باشد با پرسپوليس تمديد 
كند. اين ادا و اطوار ندارد كه! فصل تمام شود و فكر 
كنند؟ يعنى چه اين حرف؟ الآن فصل تمام شده و 
قهرمان شديم و ديگر چيزى باقى نمانده است كه 
بخواهند درباره اش فكر كنند. از پرسپوليس كجا 
بخواهند برود كه بهتر از اينجا باشد؟اصلا خارج 
هم كه رفتم فداى سر پرســپوليس و بايد هم از 
پول قراردادم به باشگاه برسد چون از اين باشگاه 

به اينجا رسيدم.
 *استاد رسيدن به آرزوها

خودم ليگ انگليس و فرانســه را دوســت دارم. 
دوســت دارم به ليورپول بروم! بله، در خودم اين 
توانايى را مى بينم و بايد در جام جهانى عملكرد 
خوبى داشــته باشــم. چند روز پيش با دوستم 
صحبت مى  كردم و مى گفتم اىَ خدا! يعنى ميشه 

اين مالكان عرب پاريسن ژرمن بازى مرا ببينند و 
خوش شان بيايد و به آنجا بروم. من استاد رسيدن 

به آرزوها هستم و هدفم نيز همين است.
*كرى با رونالدو

داستان كرى خواندن با كريس رونالدو آن طور نبود 
كه الان برايش جوك ســاختند. اتفاقا خوشحالم 
هواداران رقيــب برايم جوك ســاخته اند و اين 
انگيزه ام را بيشتر مى كند. الان اگر جلوى رونالدو 
كم بياورم و در جام جهانــى گل بد بخورم همه 
فضاى بيشــترى براى جوك ســاختن خواهند 
داشت. البته اين را هم بايد بگويم كه از هواداران 
اســتقلال هم ممنونم كــه در اين مــدت كوتاه 
باقيمانده تا جام جهانى به روحيه دادن به بازيكنان 

ملى پوش مشغول هستند. 
*قهرمانى استقلال

 استقلال فصل بعد قهرمان شود؟ اصلا فكرش را 
هم نكنيد! براى تان اينجا مى نويسم كه فصل بعد 
در خوشبينانه ترين حالت آنها بايد به دنبال دوم 
شدن باشند. ما اگر به مشــكل خاصى نخوريم و 
اسكلت تيم حفظ شود، قول مى دهم هت تريك 

قهرمانى روى شاخش است.

 بايد بدون منت تمديد كنند

عليرضا بيرانوند :از پرسپوليس به دروازه ليورپول مى رسم
رهبرى فرد جا زد!

ورود كميته اخلاق به ماجراى پرداخت رشوه به داوران 
سينا حسينى : پس از مصاحبه بهروز رهبرى فرد درباره پرداخت رشوه به يك داور فوتبال ايران 
در زمان حضورش در تيم فوتبال استيل آذين جنجال هاى فراوانى در رسانه هاى خبرى به راه افتاد 
تا حدى كه برخى مربيان فوتبال ايران هم مدعى شدند در مقاطع مختلفى به آنها پيشنهاد رشوه و 

پول شده است تا در نتيجه بازى تغييرى تعمدى صورت گيرد.
همين اعتراض ها و اعتراف ها كافى بود تا كميته اخلاق فدراسيون فوتبال با انتشار بيانيه اى رسما 
از پيگيرى ماجرا خبر دهد. هرچند كه كميته اخلاق به صورت روشــن و مشخص به اصل ماجرا 
اشاره اى نكرد اما از احضار بهروز رهبرى فرد به كميته اخلاق ظرف روزهاى پيش رو خبر داد و اعلام 
كرد هر كسى در جريان موضوع فساد در فوتبال اســت بهتر است به جاى مصاحبه در رسانه ها به 

كميته اخلاق بيايد .
با انتشار اين خبر از طريق وب سايت رسمى فدراسيون و احضار بهروز رهبرى فرد، يك اتفاق عجيب 
رخ داد. بهروز رهبرى فرد كه چند روز پيش با اين اظهارنظر جنجــال بزرگى را به راه انداخت در 
مصاحبه اى كوتاه اعلام كرد كه قرار نبود اين مصاحبه به اين شكل منتشر شود، بنا بود تنها بخشى 

از اين اظهارات منتشر شود.
با عقب نشينى محسوس بهروز رهبرى فرد مسئولان كميته اخلاق با اشاره به حساسيت موضوع 
اعلام كردند برخى افراد براى خودنمايى در رسانه ها مطالب جنجالى زيادى را منتشر مى كنند اما 
اكثر قريب به اتفاق اين اظهارنظرها مبنا و اساس درستى ندارد و نمى توان با استناد به آنها تخلفى 

را اثبات كرد.
حالا يك پرسش كليدى در اين ميان وجود دارد كه چرا كميته اخلاق در راستاى شفاف سازى 
محيط فوتبال به صورت ريشــه اى با چنين پديده اى مقابله و برخــورد نمى كند؟ در فوتبال 
ايران هر چند گاهى يك اظهارنظر مشــابه از همين جنس صورت مى گيرد كه نشــان از عدم 
شــفافيت و ســلامت فوتبال دارد اما پس از مدتى جار و جنجال اين اتفاق به دست فراموشى 
سپرده مى شــود. اگر كميته اخلاق بر اين باور اســت كه فوتبال ايران درگير چنين اتفاقاتى 
نيست چرا يك بار به صورت جدى با چنين اتفاقاتى برخورد نمى كند كه شائبه هرگونه فساد 

در فوتبال به كلى از بين برود.

با حمايت تربيت بدنى 
آستان قدس رضوى

 انجام مى شود
دربى رايگان در 

استاديوم امام رضا(ع)
تربيت بدنى آســتان قدس رضوى با 
رويكرد حمايتى خود از ورزش قهرمانى 
و در راســتاى افزايش شــور و نشاط 
اجتماعى بويــژه در ميان هــواداران 
مشــهدى، ميزبانى از دربى مشهد را 

رايگان اعلام كرد.
اين استاديوم امروز به به صورت رايگان 
در اختيار تيم هاى مشهدى براى برگزار 
دربى قرار خواهد گرفت و تربيت بدنى 
آستان قدس از باشگاه پديده به عنوان 
ميزبان اين مســابقه اجــاره بهايى را 

دريافت نخواهد كرد.
اين تصميــم در ادامــه حمايت هاى 
تربيت بدنى آســتان قدس رضوى از 
ورزش قهرمانــى و در جهت حمايت 
از فوتبال استان و باشگاه پديده جهت 
ادامه حضور اين باشگاه در ليگ برتر و 
حضور آسان هواداران فهيم مشهدى 

اتخاذ شده است.

دربى پوشالى مشهد
اميرمحمد ســلطانپور : دربى مشــهد عصر امروز در حالى در 
ورزشــگاه اما م رضا (ع) برگزار مى شــود كه طرفــداران فوتبال 
خراسان با نگاه به تقويم مسابقات در ابتداى فصل، مسلما شرايط 
متفاوت ترى را نسبت به اين دو تيم در ذهن مى پروراندند. در حالى 
كه دربى ها هميشه با خود شور و هيجان را به يك شهر مى آورند، 

اما امروز چنين هيجانى را در جو شهر مشهد تجربه نمى كنيم.
دو باشــگاه مشكى پوشــان و پديده هر كدام داســتان غم انگيز 
مخصوص به خود را در اين فصل تجربه كردند. مشكى پوشان كه 
تقريبا از ميانه فصل تكليفش مشخص شده بود و همچنان تا هفته 
يكى مانده به پايانى ليگ نتوانسته حتى تعداد بردهاى كسب شده 
توسط خود را به اندازه تعداد ســرمربيانى كه عوض كرده برساند. 
آن ها در حال ثبت ركورد يكى از بدترين حضورها توسط يك تيم در 
تاريخ ليگ برتر هستند و با توجه به رقابت حتى پرفشارتر در ليگ 
دسته اول، اميدى به بازگشت سريع آن ها به ليگ برتر نيز احساس 
نمى شود. ماجراى پديده نيز دست كمى از آن ها ندارد و با اينكه با 
تضمين بقاى تيم در ليگ، اين داستان پايان وحشتناكى نداشت 
اما عوامل ديگرى وجود دارد كه نسبت به آن ها نيز به شدت بدبين 
باشــيم. نزول اين تيم از يكى از جدى ترين گزينه ها براى كسب 
سهميه آسيا تا نيم فصل، به تيمى كه خطر سقوط تا دم گوش آن ها 
رسيد، بدترين نزول را بين همه تيم ها در نيم فصل دوم را رقم زد؛ 
نزولى كه ضربه شديد كسر شش امتياز در آن كاملا تاثيرگذار بود. 
تغييرات متوالى مديريتى، مشكلات مالى جدى كه بازيكنان اين 
تيم را به اعتصاب هاى مختلف كشاند، و تازه ترين آن يعنى احتمال 
بسيار بالاى منحل شدن اين باشگاه در پايان فصل، تنها بخشى از 

اوضاع كابوس وارى است كه مهاجرى در اين باشگاه گذراند. 
پديده و مشكى پوشــان به ترتيب نماد ضعف وحشتناك مديريت 
دولتى و خصوصى در اين اســتان اســت؛ مشــكلاتى كه مكمل 
يكديگرند و نمى توان آن ها را جدا از يكديگر متصور و مقصر را يك 
نفر انتخاب كرد. ورزش استان خراسان با ديدارهاى پيام و ابومسلمِ 
در حال انحلال، و موارد مشابه ديگر در رشته هاى ورزشى مختلف، 
تجربه تماشاى چنين دربى هاى تاسف آورى مانند دربى امشب را در 
گذشته به خاطر دارد، اما داستان اين فصل پديده و مشكى پوشان، 
نشان مى دهد كه باتلاق مديريتى اين استان، عمق بيشترى از آنچه 

كه حتى قبلا تصور مى كرده ايم داشته است.
غمبارتر از اين مشــكلات مديريتى، اين حقيقت اســت كه روى 
سكوها نيز اوضاع بهتر از بيرون از ورزشگاه نيست. اگر هميشه به 
مشكلات و فقر در فوتبال عادت داشته ايم اما شور و حال هواداران 
روى ســكوها باعث مى شــد كه 90دقيقه، تمام آن ها را فراموش 
كنيم. اصلا هر تعريفى كه مى خواهيد از دربى داشــته باشيد، اما 
دربى براى آن است كه مردم يك شهر، همه مشكلات خود را بيرون 
از درِ ورزشگاه گذاشــته و خود را براى يك جنگِ لذت بخشِ نود 
دقيقه اى آماده كنند. فرقى ندارد بــراى قهرمانى بجنگند يا براى 
بقا يا اين اتفاق در ليگ دسته دوم بيفتد؛ دربى همان دربى است، 
اتفاقى كه ديدار دو تيم مشكى پوشــان و پديده تنها شبحى از آن 

را ارائه مى كند.
امروز هواداران دو تيم چه كرى بايد براى هم بخوانند؟ 



وزنه بردارى ايران همچنان در منگنه قرار دارد

بازگرداندن سهميه هاى المپيك با كدام ديپلماسى؟

 وزنه بردارى  ورزش   كم شدن سهميه المپيك وزنه 
بردارى ايران اتفاق غير منتظره اى بود كه ورزش ايران را در 
شوك فرو برد. شايد كمتر كسى تصور مى كرد ايران بخاطر 
دوپينگ هاى قديمى اش جريمه شــود و سهميه خود را به 
سادگى از دست بدهد. پس از  اين اتفاق مسئولان كميته ملى 
المپيك  و وزارت ورزش جلسه اى در اين مورد تشكيل دادند 
و  در اين جلسه از فدراسيون وزنه بردارى خواستند تا تلاش و 
رايزنى هاى خود براى تغيير در تصميم هيئت رئيسه IWF را 
آغاز كرده و وزارت ورزش و كميته ملى المپيك نيز پشتيبانى 

و حمايت لازم را از فدراسيون به عمل آورد.
 داورزنى هم اعلام كرد:  تا آنجا كه مى توانيم تلاش مى كنيم 
از تضييع حق ايران  جلوگيرى شود. البته چون اين قانون به 
تاييد IOC رسيده كار را سخت مى كند با اين حال  بحث در 

فدراسيون جهانى وزنه بردارى  و كميته بين المللى المپيك 
پيگيرى مى شود و تا آنجا كه بتوانيم تلاش مى كنيم  شدت 

اين تصميم كاهش يابد. 
 نكته مهم در اين ماجرا اين است كه شايد مسئولان ورزش 
ايران فراموش كرده اند با كدام ديپلماسى قوى مى خواهند 

اين تصميم را به نفع خود برگردانند؟
 بارها از زبان خود  مسئولان ورزش شنيده شده بايد تلاش 
شود ديپلماسى قوى ترى در ورزش داشته باشيم و در كسب 
كرسى هاى جهانى ضعيف هستيم اما در عمل هيچ حركتى 
مشاهده نشده است و حالا تصميمى در وزنه بردارى گرفته 
شده كه به ضرر ايران است  و مشخص نيست مسئولان ورزش  
با كدام ديپلماسى و كرسى تاثير گذار در كميته بين المللى 
المپيك و يا فدراســيون جهانى قرار است تلاش كنند اين 

تصميم تغيير كند يا از شدت آن كاسته شود؟
 مســئولان ورزش ما زمانى كه انتخابات فدراســيون هاى 
جهانى مهم برگزار مى شود به سادگى از كنار آن مى گذرند 
و مانند هميشه دست ما از رسيدن به يك پست مهم كوتاه 
مى ماند  در اين سال هاى اخير اتفاقات مختلفى براى وزنه 
بردارى افتاد مثل ناداورى هايى كه گفته شد در حق بهداد 
ســليمى رخ داده اما ايران نتوانست كار خاصى انجام دهد و 
حتى در پايان مجبور به عذرخواهى هم شد بنابراين ايران كه 
در لابى گرى ضعــف دارد چگونه مى خواهد چنين تصميم 
مهمى كه گرفته شــده را به نفع خود تغيير دهد؟ از طرفى 
بسيارى از كشورهايى كه در هيئت رئيسه فدراسيون جهانى 
هستند و از اين تصميم ذى نفع بوده اند، اصلا اجازه اين تغيير 

تصميم را مى دهند؟

 نوروزى:زمان صعود به دسته يك 
پينگ پنگ جهان است

ايســنا: كاپيتان تيم ملى پينگ پنگ گفت: فكر مى كنم ديگر 
زمان صعود به دسته يك مســابقات تيمى قهرمانى جهان رسيده 
باشــد چون يكى از بهترين تيم هاى ملى تاريخ پينگ پنگ ايران 

را داريم.
افشــين نوروزى گفت: در مســابقات تيمى قهرمانى جهان گروه 
نسبتا سختى داريم. با تيم هاى اسپانيا، قزاقستان، لوكزامبورگ، 
آمريكا هم گروه هســتيم و اسپانيا ســخت ترين حريف ما است.  
خدا را شكر آماده و با انگيزه هستيم و تركيب جوان و با تجربه اى  
داريم. البته بازيكنان جوان ما هم ميدان هاى  بزرگى را ديده اند 
و تجربه خوبى دارند . فكر مى كنم ديگر زمان آن رســيده اســت 
البته كار ســختى داريم چون 24 تيم براى صعود تلاش مى كنند 

اما موفقيت دور از انتظار نيست.
وى گفت: شايد  الان ما يكى از بهترين تيم هاى ملى تاريخ پينگ 
پنگ ايران را داريم. از 5 بازيكن، ســه نفر از آنها المپيكى هستند 
و امين احمديان هم به تازگى سهميه المپيك نوجوانان را كسب 
كرده است. اين نشان دهنده اين است كه تجربه خوبى داريم و در 
ميدان هاى بزرگ بازى كرده ايم. خود من براى دوازدهمين مرتبه 
در مسابقات جهانى شركت مى كنم  و نوشاد و نيما هم حداقل در 
7-6 مسابقه جهانى شــركت كرده اند. در اين مدت هم تمرينات 
خوبى داشته ايم و نتايج خوبى هم در مسابقات اخير گرفته ايم.  با 
توجه به تجربه و تيم خوبى كه داريم اميدوارم قرعه هم يارى كند 

و تا فينال پيش برويم.

رئيس فدراسيون واليبال:
كولاكوويچ تا المپيك 2020 باماست

ورزش: احمد ضيايى، رييس فدراسيون واليبال گفت: روزى كه 
كولاكوويچ به ايــران آمد، داورزنى مســئوليت واليبال را برعهده 
داشت. آن زمان هم يك قرارداد 2+2 بســتيم كه پس از 2 سال 
ابتدايى، در صورت علاقــه و رضايتمندى طرفين 2 ســال ديگر 
همكارى ادامه يابد. ما از همــان ابتدا با وى بحث 2020 را مطرح 
كرديم تا بداند همه اين همكارى هــا مقدمه اى براى موفقيت در 

المپيك 2020 است.
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رقابت هاى انتخابى تيم 
ملى كشتى

قديمى ها ميدان دارى كردند
 ورزش: مرحله اول رقابت هاى انتخابى تيم ملى كشتى آزاد براى حضور در 

بازى هاى آسيايى جاكارتا و رقابت هاى جهانى مجارستان   در سالن شهداى هفتم 
تير تهران برگزار و نفرات برتر ده وزن مشخص شــدند. يكى از نكات قابل تامل در 

نخستين مرحله رقابت هاى انتخابى تيم ملى كشتى آزاد، حضور مدعيان پا به سن 
گذاشته بود كه اين مسئله با انتقادات مختلفى همراه شد.  مجيد تركان مديرفنى تيم ملى 
كشتى آزاد گفت: در واقع داشته هاى ما همين مدعيانى بودند كه در رقابت هاى انتخابى 
به ميدان رفتند. كشتى ما در حال پوست اندازى است و به رغم حضور مدعيان پا به 

سن گذاشته در اين مسابقات، ما همچنان در حال پشتوانه سازى هستيم. طبيعتا 
حضور نفرات باتجربه و پا به سن گذاشته مى تواند سنگ محك خوبى براى 

جوانان باشد كه اين موضوع در پيكارهاى انتخابى به خوبى مشهود 
بود. وى افزود: براى مشخص شدن توان واقعى جوانان مستعد 

بايد آنها را در مصاف با نفرات باتجربه وقديمى تر 
محك زد. 

 
بلاتكليفى جوانان 

بسكتبال در مسير جام جهانى
ايسنا: با اينكه كمتر از سه ماه تا رقابت هاى قهرمانى جوانان آسيا و 

كسب سهميه جام جهانى بسكتبال زير 19 سال باقى مانده هنوز اردوى تيم 
ملى ايران در سال جديد آغاز نشده است.  نصرت االله جعفريان سرپرست تيم ملى 

گفت: قرار بود با درست شدن سالن آزادى اردوى ملى پوشان از اول ارديبهشت آغاز 
شود اما به ما اطلاع دادند كه سالن هنوز آماده نيست و نمى توانيم اردو را آغاز كنيم. به 
هر حال آنجا بايد يك وضعيت قابل قبولى داشته باشد كه جوانان را در آنجا مستقر كنيم. 
نمى شود با بوى رنگ و سر و صدايى كه وجود دارد تيم را به اردو ببريم. تيم نوجوانان 
همين شرايط را داشت و بوى رنگ تنفس بازيكنان را سخت مى كرد.  وى گفت: آقاى 
شاه على، آقاى ويسى و آقاى موحدنژاد واقعا براى جوانان زحمت كشيده اند و تيم 

خوبى آماده كرده اند. كارمان در آسيا بسيار دشوار است اما سهميه جام جهانى 
را مى خواهيم. ايران به عنوان مدافع عنوان قهرمانى راهى تايلند مى شود 

و همين فشار كار ما را بيشتر مى كند اما تلاش كرده ايم تا تيم از 
هر نظر آماده باشد. به هر حال با ورود استراليا و نيوزلند 

به آسيا شــرايط مســابقات كاملا فرق 
كرده اســت. 

رحمتى: 
در كانوپولو اعتماد به 

نفس  نداريم
ايســنا: عضو تيم ملى كانوپولو بانوان گفت: اعتماد به نفس رقابت 

با تيم هاى بزرگ را آن گونه كه بايد و شــايد نداريم.  صبا رحمتى  گفت: 
براى حضور در رقابت هاى جهانى كانادا آماده مى شــويم و نخستين مرحله 
اردو در سال جديد برگزار شد و مرحله دوم اردو ارديبهشت ماه برپا مى شود.

 وى ادامه داد: تمرينات خوبى را پشت سر گذاشتيم، سطح فنى بچه ها بالاست و با 
انگيزه هستند و در مجموع شرايط خوبى داريم.

 رحمتى يادآور شد: تيم هاى اول و دوم آسيا (چين تايپه و ايران) در رقابت هاى 
جهانى كانادا شركت مى كنند و هدف مان اين است از دوره قبلى كه در بين 

27 تيم چهاردهم شديم، نتايج بهترى بگيريم.
 وى گفت: اگر اردوها و بازى هاى تداركاتى خوبى داشــته باشيم، 

بدون شــك عملكردمان بهتر مى شــود و مــى توانيم با 
قدرت هاى برتر جهان رقابت كنيم.
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اميرمحمد سلطان پور: هنوز مدت زيادى از تصميم آرسن 
ونگر براى پايان دادن به همكارى 22ســاله اش با آرســنال 
نگذشته است، اما از همين حالا صحبت در مورد گزينه هاى 
جانشينى او به داغ ترين مباحث ميان هواداران فوتبال تبديل 
شده است. ونگر در مدت حضور خود در لندن، سه قهرمانى 
در ليگ برتر و هفت قهرمانى جام حذفى براى توپچى ها به 
ارمغان آورد، اما نتايج ضعيف در سال هاى اخير در ليگ برتر 
فشار را آنقدر بر ونگر زياد كرد كه او اينگونه بهتر ديد كه اين 
تيم را ترك كند. او پرافتخارترين ســرمربى در تاريخ اف اى 
كاپ، دوست داشــتنى ترين تورنمنت در ميان انگليسى ها 
محسوب مى شود و افتخار داشــتن ركورد يك فصل كامل 
بدون شكست در ليگ نيز بعيد است به اين زودى ها و شايد 
هيچوقت توســط مربى ديگرى تكرار شود. در اين مطلب به 
جانشينان احتمالى او پرداخته و شــانس حضور آن ها را در 

آرسنال مورد بررسى قرار مى دهيم.
 برندِن راجرز

در حالى كه برندن راجرز دوميــن قهرمانى پياپى خود را در 
ليگ اسكاتلند با تيم سلتيك جشن مى گيرد به عنوان شانس 
اصلى هدايت آرسنال توسط محافل مختلف مطرح شده است. 
راجرز خود مثل ونگر با يك فصل بدون شكست غريبه نيست 
و فصل گذشته را در ليگ اسكاتلند بدون شكست پشت سر 

گذاشت. او تجربه حضور به عنوان سرمربى ليورپول را هم دارد 
و به شكستن طلسم قهرمان نشدن آن ها نيز بسيار نزديك 
شد، اتفاقى كه نيفتاد و پس از آن نيز آنچنان خوب با اين تيم 

به پايان نرسيد.
كارلو آنچلوتى

شــايد براى خيلى از هواداران آرســنال اين بهترين گزينه 
براى جانشينى ونگر باشد. آنچلوتى از نظر سن و سال شايد 
گزينه جذابى براى آينده نباشد اما در هر تيمى كه بوده است 

موفقيتش تقريبا تضمين شده است. او تجربه خوبى هم در 
انگليس دارد و در يك فصل حضورش در چلسى آن ها را به 
راحتى به قهرمانى ليگ رساند. البته آخرين تجربه او در بايرن 
آنچنان پايان خوشى نداشت و مى تواند با رساندن آرسنال به 
موفقيت دوباره خود را به عنوان يكى از بهترين مربيان چند 

دهه گذشته مطرح كند.
پاتريك ويرا

اين چهره آشنا براى هواداران آرسنال كه جزوى از بازيكنان 

تيم شكســت ناپذير فصل 04-2003 نيز بود شايد يكى از 
جذاب ترين گزينه ها براى هدايت توپچى ها باشــد. شايد 
رزومه مربيگرى او حتى به گرد پاى آنچلوتى نيز نرسد اما در 
مدت حضورش به عنوان مربى تيم رزروهاى منچسترسيتى و 
همينطور ليگ آمريكا استعداد بالاى خود را نشان داده است. 
البته او هنوز جامى نبرده اما مــورد علاقه ترين گزينه براى 
هواداران آرسنال محسوب مى شود. البته نمى توان ريسك 
جانشينى فردى با تجربه ونگر را با فرد بى تجربه مثل پت ويرا 

مقايسه كرد.
توماس توخل

يكى از داغ ترين چهره هاى مربيگرى در چند سال گذشته 
توماس توخل اســت كه با اينكه دوران فــوق العاده اى را 
در دورتمونــد نگذراند كــه آن هم به خاطــر خروج چند 
ستاره به صورت همزمان از وســت فالن بود و البته شامل 
قهرمانى جام حذفى مى شــد؛ اما هوش و استعداد بسيار 
بالاى خود را به رخ كشيد و پس از او دورتموند دچار افت 
وحشتناكى شده است. توخل در اين يكى دو سال گذشته 
بارها به عنوان گزينه هاى مربيگــرى تيم هاى ليگ برتر 
انگليس مطرح شــده و با استايل فوتبال شــبيه به كلوپ 
مى تواند طرفداران آرسنال را براى گزينه اى جذاب مثل 

او وسوسه كند. 

پس از پايان 22سال حضور آرسن ونگر
توپخانه لندن دست چه كسى مى افتد؟

 اسپانيا - لاليگا
 بتيس 1 - 0 لاس پالماس

 لوانته 1  - 0 مالاگا
 لگانس 0 -  0 ديپورتيوو لاكرونيا

آلمان - بوندسليگا
 مونشن گلادباخ 3  - 0 وولفسبورگ

فرانسه - لوشامپيونا
 نانت 1 - 1 رن

 ديژون 2 - 5  ليون

ميز نتايج

ورزش در سيما

يكشنبه 2 ارديبهشت 1397 جام خليج فارس
استقلال  -  پيكان

ساعت: 18:00 زنده از سه

يكشنبه 2 ارديبهشت 1397 جام خليج فارس
ذوب آهن  -  پرسپوليس

ساعت: 18:00 زنده از شبكه ورزش

يكشنبه 2 ارديبهشت  ليگ جهانى واليبال نشسته
 ايران - آلمان

 ساعت: 10:00 زنده از شبكه ورزش
 

يكشنبه 2 ارديبهشت هفته 35 ليگ برتر انگليس
 منچسترسيتى - سوانسى

 ساعت: 20:00 زنده از شبكه ورزش

دوشنبه 3 ارديبهشت  ليگ پرتغال
 پورتو - ويتوريا

 ساعت: 23:30 زنده از شبكه ورزش

مدير تيم هاى ملى بسكتبال :
قهرمانى در جاكارتا هدف تيم 

ملى است
مهر: مدير تيم هاى ملى بســكتبال با تشــريح برنامه  
آماده سازى تيم ملى تا مســابقات انتخابى جام جهانى 
و بازى هاى آسيايى تاكيد كرد كه قهرمانى در جاكارتا 

هدف تيم ملى است.
 تيم ملى بسكتبال اردوهاى تمرينى خود براى حضور 
در مسابقات انتخابى جام جهانى و بازى هاى آسيايى را 
از 4 ارديبهشت ماه آغاز مى كند.    هجدهمين دوره بازى 
هاى آسيايى از 28 مردادماه به ميزبانى اندونزى و در دو 
شــهر جاكارتا و پالمبانگ آغاز شده و تا 11 شهريورماه 

ادامه خواهد داشت.  
 مسعود قاسمى مدير تيم هاى ملى بسكتبال و سرپرست 
تيم ملى گفت: جدول آماده ســازى تيــم ملى تا زمان 
بازى هاى آسيايى كه يكى از دو رويداد مهم نيمه نخست 
سال جارى است، تقريبا نهايى شده است. بر اساس اين 
جدول آماده ســازى به دنبال آماده سازى هر چه بهتر 
ملى پوشــان هســتيم به گونه اى كه بتوانند حضورى 
پرقدرت تر از هميشــه در اين دوره بازى هاى آسيايى 
داشته باشند و به فينال و مدال طلا برسند. با تداركات 
موردنظر و كادر فنى و بازيكنانــى خوبى كه در اختيار 
داريم، ايــن مهم را دنبــال مى كنيم.    فكــر مى كنم 
برنامه هاى تداركاتى پيش بينى شده براى آماده سازى 
تيم ملى كافى باشد. اميدوارم با اين برنامه بهترين نتيجه 

ممكن را در جاكارتا بگيريم. 

دعوت از 22 آسمان خراش به 
اردوى تيم ملى 

ورزش: ازســوى مهران شاهين طبع،ســرمربى تيم 
ملى بســكتبال 22نفر به اردوى تيم ملى بزرگسالان 
دعوت شدند .  روزبه ارغوان/ فريد اصلانى/ محمدترابى/ 
محمد جمشــيدى/ حامد حدادى/ محمد حسن زاده/ 
حامدحســين زاده/ ســعيد داورپنــاه/ آرن داوودى/ 
وحيد دليرزهان/ نويد رضايى فر/ آرمان زنگنه/ اوشين 
ســاهاكيان/ اميرصديقى/ اصغر كاردوست/ارســلان 
كاظمى/ سجاد مشايخى/ ميثم ميرزايى/ عرفان نساج 
پور/ نويد نيكتاش/ صمد نيكخواه بهرامى/ بهنام يخچالى
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کوتاه و خواندنی

فرهنگ و هنر: مستند »خاطرات نارنجی« به کارگردانی وحید فرجی و از تولیدات 
مرکز فرهنگی میثاق، در ادامه حضور بین المللی خود در جشنواره فیلم »حقوق 
بشر« که در تاریخ ۷ و ۸ اردیبهشت در نیوجرسی آمریکا برگزار می شود حضور دارد 
و در بخش رقابتی اکران می شود. این مستند پیش از این در جشنواره کازان روسیه 
نیز اکران شده بود. فیلم مستند»خاطرات نارنجی« که در کشور ویتنام تولید شده 
است، به آثار ماده نارنجی روی خانواده های سربازهای آمریکایی و مردم ویتنام که 

توسط ارتش آمریکا در زمان جنگ ویتنام استفاده شده بود، می پردازد.

اکران مستند »خاطرات نارنجی« در آمریکا

فارس: ابراهیم صدوقی معاون فرهنگی مسجد مقدس جمکران درباره برنامه های 
آینده این مسجد به مناســبت اعیاد شعبانیه گفت: امسال برای اولین سال در 

مسجد مقدس جمکران حدود 10 شب جشن ویژه برپا می  شود. 
وی افزود: امسال با حضور 500 نفر از مداحان قم، تهران و کاشان نشستی برگزار 
می شــود که از آقای خورشیدی به عنوان پیرغلام مهدویت در حوزه مداحان و 
غلامرضا سازگار به عنوان پیرغلام حوزه مهدویت در حوزه شعرا تجلیل خواهد 

شد.

تجلیل از سازگار به عنوان پیرغلام حوزه مهدویت

تسنیم: رئیس ســندیکای تولیدکنندگان کاغذ و مقوا با اشاره به وضعیت بد 
کاغذ در سال گذشته، از توقف تولید کاغذ چاپ و تحریر در کارخانه های داخلی 
کشــور به دلیل اشباع بازار از واردات خبر داد. ابوالفضل روغنی گلپایگانی گفت: 
ســال گذشته کاغذهای بسته بندی سال خوبی را داشتند، صادرات این کاغذها 
از رشــد مناسبی برخوردار بود  اما کاغذ تحریر و روزنامه سال خوبی نداشت ، آن 
قدر حمایت نکردیم که اکثر کارخانه های داخلی تولید خود را متوقف کردند. در 
سال9۷ شرایط نه تنها بهتر نشده است،  بلکه شرایط بدتری هم پیش خواهد آمد.

کارخانه های داخلی تولید کاغذ را متوقف کردند

وحید جلیلی در جمع اکران کنندگان جشنواره مردمی فیلم عمار: 

»به وقت شام« می تواند  30میلیارد  بفروشد

فرهنگ و هنر: وحید جلیلی مســئول شــورای سیاســت گذاری جشــنواره مردمی فیلم عمار در جمع 
اکران کنندگان مردمی این جشــنواره با اشــاره به حضور چهار فیلم در ذیل گفتمان انقلاب اســلامی، از 
دوستداران انقلاب خواست دیدن این فیلم ها را یک وظیفه بدانند. وی با بیان اینکه فیلم »مصادره« در بیست 
سال اخیر اولین فیلم سینمایی است که ساواک و سلطنت طلب ها را زده، »لاتاری«غیرت ملی را مطرح کرده، »به وقت 
شام« و »فیلشاه« در راستای فرهنگ انقلاب اسلامی است، گفت: درست است که طرف مقابل یکسری امکانات مانند قدرت 
رســانه ای را دارند ولی ما هم امکاناتی داریم که آن ها ندارند، مثل همین انگیزه های داوطلبانه، همین شور جوانانه  نسل 
جدید انقلاب که در یک نماز جمعه ۴00 بلیت می فروشد. در صومعه سرا دیروز فیلشاه سه و نیم میلیون فروخته است. وی 
با تشبیه شرایط فرهنگی امروز به دوران دفاع مقدس، افزود: ما باید در لحظه تشخیص بدهیم چه کنیم. شما باید افسران 
جنگ نرم باشید. همه می گویند »ما همه سرباز توییم خامنه ای«. آقا می گوید من می خواهم افسر باشید، ما می گوییم 
نه، می خواهیم ســرباز باشیم! می گوید من افسر می خواهم که خودش بفهمد، اجتهاد کند که چه کند. افسر جنگ نرم 
باید بفهمد که اگر به وقت شام 30 میلیارد بفروشد انقلابی در سینمای ایران به وجود خواهد آمد. اگر »به وقت شام« 30 
میلیارد فروش کند یعنی تیر خلاص به »نه غزه نه لبنان«.  وی با اشاره به سخن رهبر معظم انقلاب که »هیچ انقلابی اگر 
با هنر آمیخته نشود ماندگار نخواهد شد« گفت: در پیوند انقلاب و هنر، بحث مرگ و زندگی است. بحث مستحب نیست 
که به هنر و ادبیات انقلاب اعتنا کردی یا نکردی، ربطی به انقلابی بودن ندارد! کسانی که وسعش را دارند اما به هنر بی اعتنا 
هستند دارند تیشه به ریشه انقلاب می زنند. از ۸0 میلیون، حداکثر 2 میلیون می روند سینما. ۷۸ میلیون نفر به هر دلیلی 

سینما نمی روند. اگر ما در کنار 2 میلیون فعلی، 2 میلیون نفر را به هنر انقلاب علاقه مند کنیم، برده ایم.

خبر روز

خوانش

رودخانه هرگز خود را 
تکرار نمی کند

خوانش شعری از مهدی عیلمرادی
 حمیدرضا شکارسري 

»از من دور می شدی/ و به کسی سلام می دادی/ صبر کن/ صدا و تصویر 
این فیلم/ با هم هماهنگ نیست«*

بارهــا از رودخانه عبــور می کنیم اما هرگز دو بــار از این رودخانه عبور 
نکرده ایم چرا که رودخانه هرگز خود را تکرار نمی کند و دائم در حال نو 
شدن است. این تعبیر هراکلیتوسی قابل تسری به احساسات و عواطف 
بشری نیز هست. ما هرگز احساس و عاطفه ای را که در لحظه ای خاص 
از زندگی تجربه کرده ایم، دیگر دوباره حس نخواهیم کرد. در همین راستا 
هیچ انسانی نمی تواند احساس و عاطفه انسانی دیگر را حتی در شبیه ترین 

موقعیت ها به طور کامل حس کند.
این نکته می تواند نجات بخش و آرام بخش کل شــاعران تاریخ باشد! اما 

چرا؟
انســان ها در طول تاریخ عاشق شده اند، حســادت کرده اند، دچار فراق 
شــده اند، اما هرکدام از این عشق ها و حســادت ها و فراق ها با یکدیگر 
متفاوتند. اگرچه شالوده این احساسات و عواطف مشترک است اما می توان 
از دید هر فرد نمودی خاص و ویژه از این حالات را شــاهد بود. به تعبیر 
»صائب«: یک عمر می توان سخن از زلف یار گفت/ در بند آن مباش که 
مضمون نمانده است. حالا ماییم و شعر مهدی علیمرادی و حس عشق و 
بیم فراق و آتش حسادتی که میان تمام انسان ها مشترک است. علیمرادی 
تلاش کرده است شــکلی نو از همین احساسات ارائه دهد و در این کار 
موفق هم شده است. موفق شده است چرا که از بیان مستقیم احساسات 
خودداری کرده و تنها به انتقال حس خود بسنده کرده است و به همین 
دلیل به جای شعری سطحی و حتی سانتی مانتال شعری عمیق و لایه 
دار خلق کرده اســت. راوی این شعر نه تنها به رقیب حسادت می ورزد 
بلکه با لحنی که در شعر جاری است می توان نگرانی او را هم حس کرد. 
حتی می توان ناباوری او را حس کرد. او نمی خواهد واقعیت را بپذیرد پس 
ناامیدانه می خواهد زندگی را به عقب بکشد و چه حس تلخ یأسی از این 

شعر به مخاطب منتقل می شود!
این شعر با فضایی مدرن کلکسیونی از احساسات متفاوت انسانی را ماهرانه 

به نمایش می گذارد و به خواننده منتقل می کند.
*سایه باد ـ مهدی علیمرادی ـ آنیما ـ 1396 ـ ص 13

وزیر ارشاد در جمع خبرنگاران:
جشنواره جهانی فیلم فجر 

می تواند فرصتی برای فرهنگ ایران باشد
صالحی  عباس  سید  مهر: 
وزیــر فرهنــگ و ارشــاد 
از  دیــروز  اســلامی عصر 
فیلم  جشــنواره جهانــی 
فجــر بازدیــد کــرد. وی 
دراین بازدیــد و در جمع 
خبرنگاران گفت: فلســفه 

جداســازی جشنواره ملی و جهانی فیلم فجر چند مسئله بود که من به 
یک نکته آن اشاره می کنم، هیجان سینمای داخلی موجب می شد بخش 
بین المللی تحت الشعاع بخش داخلی قرار بگیرد در حالی که کارکردهای 
بسیاری برای هر 2 وجود داشــت و به خاطر این کمرنگ شدن، بخش 
خارجی آنطور که باید رشد و توسعه پیدا نمی کرد براساس این استدلال، 
جشنواره ها از هم جدا شدند و به نظر می آید در این دو سه سال جشنواره 

جهانی فیلم فجر توسعه یافته است.
وی درباره عنوان »فجر« در جشــنواره بیان کــرد: عنوان »فجر« صرفاً 
به معنی دهه فجر نیســت بلکه نســبتی اســت که با نظام جمهوری 

اسلامی داریم و این نسبت در سینمای ایران وجود دارد و خواهد داشت.
وی  درباره تعامل با جشنواره های خارجی گفت: نگاه تعامل حداکثری با 
سینمای جهانی وجود دارد و جشنواره جهانی فیلم فجر هم با همین نگاه 
حرکت کــرده و می کند و ما با همین رویکرد برنامه های خود را تنظیم 
کرده ایم درباره حضورهای جهانی هم این پیگیری صورت می گیرد البته 

یک سری قوانین وجود دارد که باید رعایت شود.
صالحی درباره موضع رسمی  وزارت ارشاد  در مورد حضور اصغر فرهادی 
و جعفــر پناهــی در کن گفت: در این دو مورد هنوز به موضع رســمی  

نرسیده ایم.
وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی درباره همکاری ارگان ها و دستگاه های 
مختلف در برگزاری جشــنواره جهانی فیلم فجر گفت: به نظر من باید 
تعامل به شکل قوی تری هم در حوزه فرهنگی و هم امنیتی وجود داشته 

باشد. 
جشنواره جهانی فیلم فجر می تواند فرصتی برای سینما و فرهنگ ایران 
باشــد خوشبختانه در این سه ســال نگاهی که مورد نظر بوده قوی تر و 
عمیق تر شده و ســال به ســال حوزه فرهنگی و امنیتی به مشترکات 
بیشتری رسیده است و هر مقدار که تعاملات ما با سینمای ایران بیشتر 
باشــد به نفع فرهنگ ایران است و امسال هم تعاملات بسیار خوب بوده 
اســت.  به نظر می آید کل کشور باید احســاس کند که سینمای ایران 
برایمان یک فرصت ملی است و اگر از این فرصت استفاده حداکثری کنیم 

نه تنها به نفع سینما بلکه به نفع ایران است.

برگزاری نشست نقد و بررسی »خداحافظ سالار« 
فرهنــگ و هنر: کتاب 
»خداحافـــــظ ســالار«، 
خاطرات پروانــــــه چراغ 
نوروزی همســـر شــهید 
همدانی، در باشـگاه کتاب 
فرهنگ ســــــرای انقلاب 
اســلامی با حضور همسر 

شهید، نویسنده کتاب و منتقدان نقد و بررسی می شود.  در این نشست 
که امروز برگزار می شود، حمید حسام، نویسنده کتاب و چهره برگزیده 
هنر انقلاب، پروانه چراغ نوروزی، راوی کتاب، بهناز ضرابی زاده، نویسنده و 
کارشناس ادبی، گلعلی بابایی، نویسنده و کارشناس ادبی حضور خواهند 
یافت.  این نشست ساعت 16 در فرهنگ سرای انقلاب اسلامی به نشانی 
بزرگراه شهید نواب صفوی، تقاطع پل کمیل، ابتدای کمیل شرقی برگزار 

خواهد شد.
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ادب و هنر

پرده نقره ای

در دومین روز جشنواره جهانی فجر چه گذشت؟
از تأخیر نمایش فیلم ها تا افتتاح نمایشگاه 120 سالگی سینما

 فرهنگ و هنر/ صباکریمی   
جشنواره جهانی فیلم فجر دومین 
روز خود را در حالی پشــت ســر 
گذاشت که جمعیت زیادی برای تماشای فیلم ها 
و البتــه حضور در کنار هنرمنــدان به پردیس 
چارســو آمده بودند، این درحالی اســت که با 
توجه به تعطیلی روز جمعه افزایش استقبال از 
جشنواره در این روز قابل پیش بینی بود و همین 
مسئله سبب بروز برخی بی نظمی ها در پردیس 
چارسو شد. به طوری که در برخی سانس ها نیز 
افراد بســیاری بدون کارت در ســالن ها حضور 
داشــتند. یکــی از اتفاقاتی کــه دردومین روز 
جشــنواره رخ داد تأخیــر در نمایش فیلم ها از 
جمله »بنفشه های آفریقایی« به کارگردانی مونا 
زندی به دلیل نقص و ایــرادات فنی و دیگری 
فیلم »سراسر شب« به کارگردانی فرزاد مؤتمن 

بود که البته این فیلم اصلٌا به نمایش در نیامد 
و بنا به گفته کارگردان  »سراسر شب« به دلیل 
مســائل فنی همچنان در لابراتــوار قرار دارد و 
آخرین مراحل فنی را پشت سر می گذارد. وی 
همچنین ابراز امیدواری کرد که تا پایان جشنواره 

فیلم برای نمایش آماده خواهد شد.

 بی نظمی در »هت تریک«
»هت تریک« به کارگردانی رامتین لوافی دیگر 
فیلمی بــود که به نمایش درآمد و با اســتقبال 
مخاطبان روبرو شــد و همین مسئله باعث به 
وجود آمــدن صف های بی نظم وهرج و مرج در 
زمان نمایش فیلم شــد. ضمن این که در این 
سانس جمعیت زیادی در ســالن های چارسو 
حضور داشــتند که با توجه به بازار داغ سلفی 
از هنرمندان به نظر می رســید دلیلش حضور 

بازیگران این فیلم از جمله امیر جدیدی و پریناز 
ایزدیار باشد.

با توجه به 120 ســالگی تاریخ سینما در ایران، 
افتتاح بخــش ویژه عکس با مرور 120 ســال 
ســینمای ایران از دیگر رخدادهای دومین روز 
جشنواره بود. در این بخش 120عکس فیلم از 
120 کارگردان ســینمای ایران قرار دارد که در 
واقع این نمایشگاه مروری بر تاریخ سینمای ایران 
دارد. همچنین پوسترهای سه دوره  بخش های  
اصلی و جنبی جشــنواره  جهانــی فیلم فجر 
همزمان با آغاز جشنواره در پردیس چارسو روی 

دیوار رفته اند. 
این پوســترها با مدیریت هنــری ایرج تقی پور 
و طراحــی حمیدرضــا بیدقی و دو مــورد از 
طرح  های علی خورشیدپور در سی و ششمین 
دوره همراه اســت. این عکس ها در طبقه ششم 

پردیس چارسو نصب شده و تماشای آنها برای 
عموم آزاد اســت. رامبد جــوان، صابر ابر، نگار 
جواهریــان، امیر جدیدی، پرینــاز ایزدیار، رضا 
بابک، مرضیه برومند، فرهاد توحیدی، شــقایق 
فراهانی، ســیروس الوند، میترا حجار و مرتضی 
رزاق کریمی  از هنرمندانــی بودند که روز دوم 
جشــنواره در پردیس چارســو حضور داشتند. 
حضور دانش آموزان در قالب طرح »زنگ هفتم« 

یکی از جلوه های جالب جشــنواره جهانی فیلم 
فجر است. در این بخش حدود ۴ هزار دانش آموز 
به دیدن فیلم های ســینمایی »فیلشاه«، »ال 
کلاسیکو«، »شــازده کوچولو«، »شیرو«، »افق 
زیبا«، »150 میلی گرم« و »حریف تمرینی« در 
10 سینما و پردیس سینمایی )راگا، رازی، ملت، 
ماندانا، فلسطین، فرهنگ، آزادی، چارسو، تماشا 

و مگامال( می نشینند.

گفت وگو با برگزیده جوان جایزه ادبی داستان انقلاب

نویسنده هوشمند کلیشه ها را کنار می گذارد
 فرهنــگ و هنر/ زهــره کهندل   رمان 
»زمستان بی شازده« نوشته فاطمه نفری، رمان 
برگزیده هفتمین دوره جشنواره داستان انقلاب 
و تقدیری جایزه امیرحســین فردی، اسفند 96 
توسط انتشارات »سوره مهر« منتشر شد. در این 
رمان، قهرمان داســتان از یک انقلاب بیرونی به 
یک انقلاب درونی می رسد به طوری که انقلاب 
اســلامی  و وقایع مرتبط با ایــن رویداد تاریخی 
منجر به ایجاد تحول در شخصیت اصلی داستان 

می شود. 
این رمان برای گروه ســنی نوجوان با محوریت 
انقلاب اسلامی نوشــته شــده است و شخصیت 
اصلی داســتان، یک نوجوان است که در جریان 
مبارزات منتهی به پیروزی انقلاب اسلامی، رشد 

فکری پیدا می کند. 
در گفت وگــو با فاطمه نفری، نویســنده جوان 
کشورمان که امســال وارد دهه سوم زندگی اش 
می شــود و با رمان »دو هفته برزخی« برگزیده 
بخــش رمان کــودک و نوجــوان دهمین دوره 
جشنواره داســتان انقلاب شده است، به بررسی 
جایگاه موضوع انقلاب در میان آثار نویسندگان 

جوان پرداختیم.

در مورد برگزاری جشنواره های ادبی دو   
دیدگاه موافق و مخالف وجود دارد، عده ای 
بر این باورند که برگزاری جشنواره های ادبی، 
هدر رفت بودجه است، برخی هم می گویند 
که به بهانه برگزاری جشنواره های موضوعی، 
آثار خوبی در آن حوزه تولید می شود، به نظر 
شما جشنواره داستان انقلاب در تولید آثاری با 

موضوع انقلاب موفق عمل کرده است؟
در این 10 دوره برگــزاری، موفقیت های خوبی 
داشته است اما به خاطر سیاست هایی که گاهی 
در برگزاری جشنواره، اعمال می شود این توفیق، 
صد درصدی نیســت. عده ای از نویسندگان به 
خاطر برخی سیاست ها، نسبت به این جشنواره 
دلسرد می شــوند و تصمیم می گیرند که در آن 
شــرکت نکنند، در حالی که توانایی تولید آثار 
ادبی خوبی را دارند یا اینکه آثارشــان آنطور که 
باید دیده نمی شود اما در مجموع می توان گفت 
که جشنواره ای همچون جشنواره داستان انقلاب 
که یک جایزه ادبی ملی است، نویسندگان را برای 
نوشتن داســتان هایی با موضوع انقلاب، تشویق 

می کند.

 چطور باید از حواشی جشنواره های ادبی 
کم کرد؟

من یک نویسنده جوان هســتم و میدان دادن 
به جوان ها را بســیار مهم می دانم اما این مهم، 
در جشــنواره داســتان انقلاب همچــون دیگر 
جشنواره های ادبی، نادیده گرفته می شود. وقتی 
نویسنده ای که بالای 60 سال دارد و بیش از 20 
کتاب منتشر کرده، با یک کتاب منتشر شده اش 
در جشنواره شرکت می کند و رتبه می آورد، این 
سبب می شود که انگیزه نوشتن از نویسنده های 
جوان گرفته شود چون شانس کمی  برای رقابت 
با بزرگان دارند در حالی که کشف استعدادهای 

جوان، از اهداف جشنواره های ادبی است.
 گاهی هم اعمال سلیقه در داوری ها سبب می شود 
انگیزه نویسندگان جوان و خوش ذوق، کم شود. 
از ســوی دیگر، برگزیدگان بعد از اختتامیه، به 
حال خودشان رها می شــوند و می روند تا یکی 
دو ســال آینده که فراخوان دور بعدی جشنواره 
اعلام شود. با این کار، جشنواره های ادبی، هدف 
خودشــان را زیر ســؤال می برند، اگر هدفشان، 
کشف استعدادهاست باید از نویسندگان برگزیده 
جوان حمایت کنند تا آثارشان منتشر شود، در 
این صورت، نویسنده انگیزه نوشتن پیدا می کند. 
نویســنده ای که 20 کتــاب دارد و رئیس فلان 

انجمن اســت، چه نیازی است که در جشنواره 
داســتان انقلاب شــرکت کند؟ لازم اســت که 
در شرایط شــرکت کنندگان، محدودیت هایی 
همچون تعداد کتاب های منتشــر شده یا تعداد 
جوایز، گذاشته شــود تا بتوان چهره های جدید 

ادبی را شناسایی و حمایت کرد.
کاری که انتشــارات حرفه ای انجــام می دهند، 
تشکیل کارگاه های رمان نویسی است که از تعداد 
محدودی نویسنده خوش ذوق و مستعد دعوت 
می کنند و با راهنمایی اســتادان خوب داستان 
نویسی و ایجاد زمینه های پژوهشی و تحقیقات 
میدانی، شرایطی را فراهم می کنند تا آثار خوبی 

تولید شــود و از انتشــار آن حمایت می کنند. 
این بزرگ ترین حمایتی اســت کــه می توان از 

نویسندگان جوان داشت. 

 رمان »زمســتان بی شازده« در هفتمین 
دوره جشنواره داستان انقلاب برگزیده شد، 
انتشارات ســوره مهر به وعده خودش برای 

انتشار اثر عمل کرد؟
بله، ولی با ســه ســال تأخیر. این کتاب باید در 
ســال 9۴ یا95 منتشر می شــد ولی نشر سوره 
مهر در انتشار این اثر بسیار تأخیر کرد که برای 
من آزاردهنده بود تا آنجا که تصمیم گرفته بودم 

قراردادم را فسخ کنم. 
حمایت دیگر از نویسندگان جوان این است که 
بــرای داوری جشــنواره هایی در رده های پایین 
یا متوســط از آن ها استفاده کنند و عرصه را به 
جوان هــا بدهند، با این کارها می توان به قشــر 

جوان، انگیزه داد. 

 دلیل انتخاب راوی پسر در رمان »زمستان 
بی شازده« چیســت و چرا روایتی زنانه از 

انقلاب نداشتید؟
من برای پیرنگ و طرح داســتانم، شــخصیت 
پســر نوجوان را ترجیح دادم. در رمان »دو هفته 

برزخی« هم قهرمان داســتان، یک پسر نوجوان 
اســت چون پیرنگ این کارهــا، می طلبید که 
شخصیت اصلی یک پسر نوجوان باشد در حالی 
که در رمان »بی تابی آرزوها« قهرمان داستان یک 

دختر است. 
انتخاب راوی پســر نوجوان برای دو رمان دیگرم 
با موضوع انقلاب، کار بســیار دشــواری بود. در 
واقع می خواســتم خودم را محــک بزنم که از 
پــس درآوردن این شــخصیت برمی آیم یا نه. 
بازخوردهایی که از رمان هایم گرفتم نشان می داد 
که از پس درآوردن شــخصیت پســر نوجوان، 

برآمده ام.

 دلیل انتخاب رده سنی مخاطبان کودک و 
نوجوان برای نوشتن آثارتان چه بود؟ 

در چهار رمانی که تا کنون نوشــته ام، مخاطبم 
را نوجوانان قــرار دادم چون با این رده ســنی، 

همذات پنداری بیشتری داشتم. 
زمانی که اولین رمانم را نوشــتم، پنج ســال از 
پایان نوجوانی من گذشته بود و چندان از فضای 
نوجوانی دور نبودم. ضمــن اینکه علاقه مند به 
نوشــتن برای مخاطبان نوجوان هستم در حالی 

که زحمت زیادی هم دارد. 

 با توجه به اینکه متولد دهه 60 هستید و 
درکی از حضور در جریان انقلاب نداشــتید 
برای یافتن منابع پژوهشی داستان هایتان با 

موضوع انقلاب، چه مسیری را طی کردید؟
خوشــبختانه با مشــکلی مواجه نشــدم چون 
پژوهش هایــم مطالعاتی بود نــه میدانی. منابع 
مطالعاتی درباره انقلاب هم زیاد اســت و هرچه 
می خواستم در دسترســم بود. امیدوارم نتیجه 

کارهایم، مورد پسند خوانندگان باشد.

 در موضوع انقلاب، محتوا و سوژه ها دچار 
تکرار نشده اند؟

ممکن است آثاری باشند که شبیه هم هستند 
اما از نقاط قوت جشنواره داستان انقلاب این بود 
که آثار بسیار خوبی به این جشنواره رسید، آثاری 
که محتوای متفاوت و نابی داشتند. به باور من، 
نویسنده هوشمند کسی است که کلیشه ها را کنار 
بگذارد و پرداختی جدید نســبت به موضوعات 
تکراری داشته باشد تا خواننده از فضاسازی های 

بکر و جدید او لذت ببرد.

وقتی نویســنده ای کــه بالای 60 
ســال دارد و بیــش از 20 کتاب 
منتشــر کــرده، بــا یــک کتابش 
در جشــنواره شــرکت می کند و 
رتبــه مــی آورد، انگیزه نوشــتن 
از نویســنده های جــوان گرفتــه 
می شود چون شــانس کمی  برای 

رقابت با بزرگان دارند

آنچه می خوانید

خبر
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